



Najla M. Al Shirawi

BAHRAIN LIQUIDITY FUND SIGNIFICANTLY BOOSTS BOURSE TURNOVER

Manama, Kingdom of Bahrain – 6 March 2017: Securities & Investment Company (SICO), licensed by the Central Bank of Bahrain as a conventional wholesale bank, announced today that since its launch in June 2016, the US 100 million Bahrain Liquidity Fund has contributed to a substantial increase in volumes traded on the Bahrain Bourse.

Immediately following its launch, the Fund made a significant impact, with turnover on the Bourse improving by 67 per cent over the first five months of 2016. The Fund's total contribution to turnover for the whole year was 65 per cent, with average daily traded value improving noticeably. The value of turnover for the Bahrain Bourse grew by 2 per cent in 2016, in sharp contrast to the decline posted by all other GCC markets, with the majority witnessing a reduction of between 20 and 30 per cent.

Backed by assets in excess of US \$100 million, the Bahrain Liquidity Fund was established with the aim of improving market liquidity, which should reflect positively on higher valuations over the long term, and gradually increasing the free float for stocks traded on the Bahrain Bourse. The Fund acts as a market maker, providing two-way quotes on most of the listed stocks with a reasonable spread, to enable investors to actively trade their preferred stocks.

By improving liquidity, the Fund will help to address one of the primary concerns that has caused stocks listed on Bahrain Bourse to trade at a discount to their regional peers, albeit the prevailing attractive valuations. Restricted liquidity causes securities to trade at a discount to their underlying value and regional peers; the Fund aims to help reduce that discount over the medium to long term.

The Fund will also help in attracting new investors and deepening Bahrain's capital markets, by assisting local businesses to raise capital through access to alternative sources of financing other than bank lending, by which to fund their companies' growth objectives at reasonable valuations.

The Bahrain Liquidity Fund was initiated and co-seeded by SICO, who is also the Fund Investment Manager, in collaboration with key market participants comprising prominent local financial institutions. The Central Bank of Bahrain and the Bahrain Bourse played a major role in coordinating the joint efforts of stakeholders. The Fund's four co-seed investors are Osool, BBK, Mumtalakat and NBB, all of whom have aligned interests in enhancing the vibrancy and depth of the Bahrain Bourse. They have supported this initiative from its early stages, and invested equally in the Fund either by cash, shares in kind or a combination.

Ms. Najla M. Al Shirawi, Chief Executive Officer of Securities & Investment Company (SICO) commented: "We are naturally delighted with the performance of the Bahrain Liquidity Fund since its launch in June 2016, which has reflected positively on market valuations and performance. We would like to thank the seed investors, the Central Bank of Bahrain and the Bahrain Bourse, for their respective contributions and unprecedented support in realising this initiative.

“It should also be noted that average daily traded value on the Bahrain Bourse increased more than five-fold from BD 192 thousand in January 2016 to BD 1 million in January 2017. In that month, the Fund’s average traded value was BD 362 thousand, representing 36 per cent of total daily traded value on the Bourse. When normalised for the elevated trading activity on shares of Khaleeji Commercial Bank, average traded value on the Bahrain Bourse in January 2017 was BD 745 thousand – an increase of almost three times – of which the Bahrain Liquidity Fund represented 48 per cent,” Ms. Al Shirawi added.

- *Ends* -

About Securities & Investment Company (SICO)

Headquartered in the Kingdom of Bahrain, and with a growing regional presence and international footprint, Securities & Investment Company (SICO) is one of the premier wholesale banks in the GCC region. SICO provides a select range of investment banking solutions – brokerage, market making, treasury, equities and fixed income asset management, corporate finance, and custody and fund administration – which are underpinned by an independent, value-added research capability.

Established in 1995, and listed on the Bahrain Bourse in 2003 as a closed company, SICO operates under a conventional wholesale banking licence from the Central Bank of Bahrain. The Bank has two wholly-owned subsidiaries: SICO Fund Services Company (SFS) – a specialised regional custody house; and SICO UAE – an Abu Dhabi-based brokerage firm licensed by the Emirates Securities & Commodities Agency.

Media Contact:

Ms. Nadeen Oweis
Head of Corporate Communications
Securities & Investment Company (SICO)
Direct Tel: (+973) 1751 5017
Email: nadeen.oweis@sicobahrain.com



السيدة نجلاء الشيراوي

صندوق البحرين للسيولة ينعش حركة التداول في بورصة البحرين

المنامة، مملكة البحرين، 6 مارس 2017: أعلنت اليوم شركة الأوراق المالية والاستثمار (سيكو)، المرخصة من قبل مصرف البحرين المركزي كبنك جملة تقليدي، أن صندوق البحرين للسيولة والذي يبلغ حجم رأسماله 100 مليون دولار أمريكي، قد أسهم منذ تأسيسه في يونيو 2016 بتنشيط و زيادة حجم التداول في بورصة البحرين.

وكان الصندوق قد حقق تأثيراً ملحوظاً في السوق بعد تأسيسه مباشرة، حيث أسهم في تحسين السيولة في البورصة بنسبة 67% مقارنة بالأشهر الخمسة الأولى من العام 2016، بينما بلغت مساهمته الإجمالية في زيادة حجم التداول للسنة بكاملها 65%، مع تحسن ملحوظ في المتوسط اليومي للقيمة المتداولة. كذلك سجلت قيمة التداول في بورصة البحرين ارتفاع بنسبة 2% في العام 2016 مقارنةً بتراجع في جميع الأسواق الخليجية الأخرى، والتي شهد معظمها تراجعاً تراوح ما بين 20% و30%.

تأسس صندوق البحرين للسيولة برأسمال يزيد عن 100 مليون دولار أمريكي بهدف تحسين السيولة في السوق و التي من شأنها زيادة القيم السوقية على المدى الطويل، ورفع نسبة الأسهم المتداولة في بورصة البحرين. وتولى الصندوق دور صانع للسوق من خلال تقديم عروض بيع وشراء لمعظم الأسهم المدرجة في البورصة وبهامش معقول بين سعر البيع وسعر الشراء لتمكين المستثمرين من استغلال الفرص الناتجة عن حركة التداول النشطة.

هذا ويهدف الصندوق من خلال تحسين السيولة إلى التعامل مع أحد الأسباب الرئيسية التي تجعل الاستثمار في الأسهم المدرجة في بورصة البحرين أقل جاذبية، على الرغم من القيم الجذابة السائدة في السوق. فالنقص في السيولة يؤدي إلى التداول في الأوراق المالية بخصم على قيمتها الفعلية ومقارنة بأسعار تداول أوراق الشركات الإقليمية المماثلة. ولذلك فإن صندوق البحرين للسيولة يهدف إلى المساعدة على التقليل من ذلك الخصم على المدى المتوسط إلى الطويل.

إلى جانب ذلك، سوف يساعد الصندوق على اجتذاب مستثمرين جدد و تنشيط التداول في بورصة البحرين من خلال مساعدة الشركات المحلية على جمع رأس المال من خلال زيادة المصادر البديلة لتسهيلات التمويل عوضاً عن الاقتراض من المصارف، والحصول بالتالي على التمويل المناسب لتحقيق أهداف نموها بقيم معقولة.

تأسس صندوق البحرين للسيولة بدعم من مصرف البحرين المركزي و بورصة البحرين و بمشاركة بين سيكو، المدير الاستثماري للصندوق، وأربع من أبرز المؤسسات المالية البحرينية هي أصول، وبنك البحرين والكويت، وشركة ممتلكات البحرين القابضة، وبنك البحرين الوطني، و لهذه المؤسسات دور فعال في الاستثمار في البورصة ولديها هدف مشترك الا وهو الارتقاء بكفاءة السوق وتنشيط حركة التداول في بورصة البحرين مما سينعكس ايجابياً على تقييمات الأسهم في السوق. وقد قدمت هذه المؤسسات الدعم لهذه المبادره منذ مراحلها الأولى واستثمرت حصصاً متساوية في الصندوق نقدية وعينية.

وقد علقت السيدة نجلاء الشيراوي، الرئيس التنفيذي لشركة الأوراق المالية والاستثمار (سيكو) على أداء صندوق البحرين للسيولة قائلةً: "إننا سعداء بالتأثير الكبير الذي حققه صندوق البحرين للسيولة في الشهور الأولى من عملة، مما انعكس ايجابياً على مؤشرات التداول و أداء السوق الأيجابي للفترة منذ انطلاقة حتى نهاية عام 2016، ونود الإعراب عن خالص الشكر والتقدير للمستثمرين المؤسسين ومصرف البحرين المركزي وبورصة البحرين على مساهمتهم ودعمهم المتواصل لإنجاح هذه المبادرة".

وأضافت الشيراوي: "ومنذ بداية هذا العام ارتفع متوسط قيمة الأسهم المتداولة يومياً في بورصة البحرين بنسبة تزيد عن خمسة أضعاف، ليلعب 1 مليون دينار بحريني في يناير 2017 مقارنة مع 192 ألف دينار بحريني في يناير 2016، بلغت متوسط حصة الصندوق منها 362 ألف دينار بحريني، أي ما يعادل 36% من إجمالي قيمة التداول اليومي في بورصة البحرين. و اذا تم استثناء التداول الكثيف على أسهم المصرف الخليجي التجاري خلال شهر يناير 2017 يبقى متوسط حجم التداول في بورصة البحرين في شهر يناير 2017 مرتفعاً عند 745 ألف دينار بحريني أي بزيادة تصل الى ثلاثة أضعاف مقارنة بالفترة نفسها من العام الماضي و تبلغ حصة صندوق البحرين للسيولة منها نسبة 48%".

- انتهى -

نبذة عن شركة الأوراق المالية و الإستثمار (سيكو):

تعد شركة الأوراق المالية و الإستثمار (سيكو) وهي شركة مرخصة من قبل مصرف البحرين المركزي كبنك جملة تقليدي وتتخذ من مملكة البحرين مقراً لها والآخذة بالتوسع على المستويين الإقليمي والدولي، من أهم بنوك الجملة في منطقة مجلس التعاون الخليجي. وتقدم الشركة مجموعة منتقاة من الخدمات المصرفية الإستثمارية التي تشمل الوساطة وصناعة السوق وخدمات الخزينة وإدارة الأصول وتمويل المؤسسات وحفظ الأوراق المالية وإدارة الصناديق الإستثمارية التي تستند إلى الأبحاث الإستثمارية ذات القيمة المضافة.

بدأت سيكو مزاوله أعمالها عام 1995 وتم إدراج أسهمها في سوق البحرين للأوراق المالية في عام 2003 كشركة مفضلة. ولسيكو شركتين تابعتين وملوكتين لها بالكامل، هي شركة سيكو لخدمات الصناديق الإستثمارية التي تُعد شركة متخصصة في أعمال حفظ الأوراق المالية وخدمات إدارة الصناديق الإستثمارية على المستوى الإقليمي. وشركة الأوراق المالية والإستثمار (الإمارات) دار وساطة مالية مقرها في أبو ظبي و مرخصة من قبل هيئة الأوراق المالية والسلع في الإمارات للقيام بأعمال التداول في دولة الإمارات العربية المتحدة.

لمزيد من المعلومات:

ندين عويس

مدير العلاقات العامة

شركة الأوراق المالية والاستثمار (سيكو)

هاتف مباشر: 1751 5017 (+973)

بريد إلكتروني: nadeen.oweis@sicobahrain.com